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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №23

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 29.09.2020г. от 10:00 часа

Днес, 29.09.2020г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 11 общински 
съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Малина Едрева докладва проекта за. дневен ред на заседанието, като го подложи 
на гласуване.

Общо гласували: 
в т.ч.:

11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

Комисията подкрепи проекта за дневен ред с 11 гласа “за”.

По т. 1 от дневния ред:

Доклад с вх. № СОА20-ВК66-4667/12.06.2020 г. с вносител доц. д-р Тодор Чобанов - 
зам.-кмет на Столична община относно: Приемане на нова Наредба за организиране на 
ученическо столово хранене и бюфетно хранене в общинските училища на територията 
на Столична община и отмяна на Глава четвърта: Конкурси за организиране на 
ученическото столово хранене и приложения № 1, № 2, № 3 и № 4 от НАРЕДБА за 
условията и реда за провеждане на търгове и конкурси, приета от Столичен общински 
съвет.

Доц. д-р Чобанов докладва, че предложената Наредба е плод на усилията на специално 
сформирана работна група взела предвид предходната нормативна база както и 
получените през годините предложения за подобряването й от заинтересовани страни 
(родители, директори на училища, фирми). Предложената Наредба предвижда ясна 
процедура както и водеща роля на районните кметове и директорите на училищата като 
нейни организатори.



Г-жа Мария Минчева, директор на дирекция “Образование”, информира комисията, че 
в предложената Наредба е интегрирано едно от двете предложения постъпили по време 
на периода на писмени обществени консултации 16.06.2020г. - 16.07.2020г., а именно 
срокът за отдаване под наем на ученическите столове да е “не по-кратък от три и не по- 
дълъг от пет календарни години”.

Г-н Диян Стаматов, оцени положително предложената Наредба в светлината на 
последователната политика на Столична община на децентрализация и делегиране на 
ангажименти на директорите на образователните институции. Г-н Стаматов отправи 
предложение “общото събрание” да се замени с “управителния съвет” в Раздел II, чл. 20. 
алинея 2 на Наредбата касаещ оценката на предоставената услуга.

Вносителите на доклада приеха мотивираното предложение формулирано от страна на 
г-н Стаматов.

Г-жа Грети Стефанова изрази становище, че е нужно отговорността по чл. 2, алинея 2 
от Наредбата обектите за столово хранене да отговарят на изискванията за производство 
на храна да бъде изрично дефинирана като задължение на училището или на наемателя.

Доц. д-р Чобанов информира комисията, че визираната отговорност се носи на първо 
място от районния кмет, на второ място от директора получил правото да управлява 
имота и на трето място от фирмата, която има възможност да предложи инфраструктурни 
подобрения в упражнение на чл. 8 от Наредбата.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като предлага 
следното изменение в Наредбата /Приложение 1/ Раздел II, Контрол по изпълнение на 
договорите:
- в чл.20 (2) думите „общото събрание“ да се заменят с „управителният съвет“

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По т. 2 от дневния ред:

Доклад с вх. № СОА20-ВК66-5495/08.07.2020 с вносители: Веселин Калановски, Михаил 
Паргов - общински съветници относно: Създаване на временна комисия за обследване 
на недвижими паметници на културата на територията на Столична община и създаване 
на онлайн регистър чрез надграждане на съществуващите регистри и по-специално 
Регистър на паметниците в София Оууууу.гещ&егзойа.Ье)



Г-н Веселин Калановски докладва пред комисията, че основната цел на разглеждания 
доклад е запазването на сградите недвижими културни ценности (НКЦ), особено тези в 
застрашено състояние. Опазването на културното наследство и на недвижимите 
културни ценности е държавно задължение прогласено в чл. 23 на Конституцията и 
вменено на Националния институт за недвижимо културно наследство (НИНКН). По 
смисъл на закона и съответната съдебна практика, основна роля за опазването на НКЦ 
има кмета на общината, на чиято територия се намира конкретната НКЦ. Докладът 
предлага създаването на временна комисия за обследване на НКЦ в помощ на кмета на 
Столична община както и създаването на публичен регистър с цел ефективност на 
опазването на НКЦ. В допълнение към представянето на мотивите и основните 
предложения на разисквания доклад, г-н Калановски формулира предложения за 
изменение в предложения проект за решение: последния абзац от 1 т., параграф 3 да 
гласи “изготвената информация се изпраща периодично до кмета на общината или 
упълномощено от него длъжностно лице и регионалния инспекторат по опазване на 
културното наследство за изпълнение на задълженията чл. 72, алинея 3 от Закона за 
културното наследство; а т.2 “Членовете на така създадената комисия следва да се 
утвърдят от СОС по предложение на ПК по ОКНКМ като следва да включва най-малко 
следните експерти : архитект, археолог, музеен специалист, историк, конструктивен 
инженер, реставратор, всеки от тях с опит в опазването на НКЦ. Комисията следва да 
включи по един общински съветник представител на всяка група в СОС.”

Г-н Михаил Паргов, съвностител на доклада, изрази мнение, че Регионалният 
исторически музей - София е компетентен за поддържането на информационния 
регистър предмет на разглеждания доклад до степента, в която устроиственият му 
правилник предвижда функция на събиране на подобна информация. Измененията в 
устроиствения правилник на РИМ - София предложени в настоящия доклад се налагат с 
цел достъпност на информацията съдържана в регистъра.

Г-жа Малина Едрева предложи отлагането на доклада и организирането на работна 
среща с доц. д-р Чобанов, гл. арх. Здравко Здравков, г-н Борислав Бориславов и 
вносителите на доклада с цел уточняване на правни въпроси и ефективност на 
предложените решение свързани с доклада. От името на вносителите на доклада, г-н 
Веселин Калановски прие отправеното предложение.

Йъз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
Комисията отлага разглеждането на доклада.

По т. 3 от дневния ред:

Доклад вх. СОА20-ВК08-11210/02.09.2020 с вносител: Трайчо Трайков - кмет на район 
„Средец“ относно: Предложение за именуване на пространството , образувано от 
пресичането на бул. Евлоги и Христо Георгиеви , ул. Шипка и ул. проф. Асен Златаров“ 
- пл. „Вацлав Хавел“.

Г-н Трайчо Трайков предложението е резултат на дълъг процес за осъществяване 
идеята на Софийския дискусионен форум. Духът на мястото напълно подхожда на 
личността на Вацлав Хавел.



Г-жа Малина Едрева сподели, че са извършени всички процедури съгласно 
изискванията на Наредбата.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

1. Г-жа Малина Едрева - за
2. Г-н Борислав Бориславов - за
3. Г-н Димитър Антов - за
4. Г-жа Албена Кръстева - за
5. Д-р Антон Койчев - за
6. Г-н Веселин Калановски - за
7. Г-жа Грети Стефанова - за
8. Г-н Димитър Вучев - за
9. Г-н Диян Стаматов - за
10. Г-н Иван Виделов -
11. Г-н Калоян Паргов - за
12. Г-н Михаил Паргов - за
13. Г-н Симеон Колев - за

По т. 4 от дневния ред:

Доклад вх.№ СОА20-ВК08-3244/ 02.03.2020 с вносител: Николай Гюров - кмет на 
район „Панчарево“ относно: Именуване на безименни улици в с. Герман с името 
„Шишарка“ и с. Казичене с името „Отец Атанасий“

Г-н Николай Гюров докладва мотивите за именуването на улиците.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
Комисията подкрепя доклада, като предлага следното изменение в предложения проект 
за решение:
- името на улицата в с. Казичене да се чете „Отец Атанас“

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма



1. Г-жа Малина Едрева - за
2. Г-н Борислав Бориславов - за
3. Г-н Димитър Антов - за
4. Г-жа Албена Кръстева - за
5. Д-р Антон Койчев - за
6. Г-н Веселин Калановски - за
7. Г-жа Грети Стефанова - за
8. Г-н Димитър Вучев - за
9. Г-н Диан Стаматов - за
10. Г-н Иван Виделов -
11. Г-н Калоян Паргов - за
12. Г-н Михаил Паргов - за
13. Г-н Симеон Колев - за

По т. 5 от дневния ред:

Доклад с вх. № СОА19-ВК08-159Ю/3/11.09.2020 с вносител: Николай Гюров - кмет на 
район „Панчарево“ относно: Именуване на безименни улици в с. Панчарево, с. Казичене 
и с. Плана, р-н Панчарево

Г-н Николай Гюров запозна комисията с предложенията за именуване на улици..

Г-жа Малина Едрева предложи отстраняване на техническа грешка в името на една от 
улиците в с. Плана.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада, като предлага следното изменение в предложения 
проект за решение:
- името на улицата в с. Плана с идентификатор 56624.7204.460, да се чете „Калугерско 
вървище“

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

1. Г-жа Малина Едрева - за
2. Г-н Борислав Бориславов - за
3. Г-н Димитър Антов - за
4. Г-жа Албена Кръстева - за
5. Д-р Антон Койчев - за
6. Г-н Веселин Калановски - за
7. Г-жа Грети Стефанова - за
8. Г-н Димитър Вучев - за



9. Г-н Диян Стаматов - за
10. Г-н Иван Виделов -
11. Г-н Калоян Паргов - за
12. Г-н Михаил Паргов - за

По т. 6 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-5148/15.04.2020 с вносител: Даниела Райчева - кмет на район 
„Нови Искър“ относно: Именуване на безименни улици в с. Подгумер в.з."Хумни дол", 
р-н „Нови Искър“.

Г-жа Даниела Райчева представи доклада и предложенията за именуване на улици.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

1. Г-жа Малина Едрева - за
2. Г-н Борислав Бориславов - за
3. Г-н Димитър Антов - за
4. Г-жа Албена Кръстева - за
5. Д-р Антон Койчев - за
6. Г-н Веселин Калановски - за
7. Г-жа Грети Стефанова - за
8. Г-н Димитър Вучев - за
9. Г-н Диян Стаматов - за
10. Г-н Иван Виделов -
11. Г-н Калоян Паргов - за
12. Г-н Михаил Паргов - за

По т. 7 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-5624/30.04.2020 с вносител: д-р Делян Георгиев - кмет на 
район „Изгрев“ относно: Преименуване на ул. №“157“ в район „Изгрев“ с името „инж. 
Панайот Бончев“

д-р Делян Георгиев представи улицата, която се намира в Дианабад - кварталът, в 
който е живял инж. Бончев. Като кмет на района и като общински съветник той е дал 
много за съгражданите си.

Г-жа Малина Едрева докладва, че на ул. №“157“ няма административни адреси и 
преименуването няма да засегне гражданите.

Г-н Борислав Бориславов припомни, че инж, Бончев е бил уважаем от всички колега. 
Тъй като той е въвел играта „петанк“ такова игрище трябва да носи неговото име.



Д-р Делян Георгиев прие предложението и сподели, че вече има турнир по „петанк“, 
който носи името на инж. Панайот Бончев и няколко игрища.

Г-н Диян Стаматов заяви, че предложението е даже закъсняло предвид това, че инж. 
Бончев е извършвал гражданска и просветителска дейност и всеки месец е събирал 
директорите на всички учебни заведения. Сега много районни могат да се ползват от 
неговия пример.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 8 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-6005/13.05.2020 с вносител: Петко Горанов - кмет на район 
„Студентски“ относно: Именуване на безименна улица в район „Студентски“, м.
„Витоша - ВЕЦ Симеоново“ с името „Иван Славейков“.

Г-н Петко Горанов представи четири безименни улици в района, които да носят 
имената на известни български държавници.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 9 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-6006/13.05.2020 и писмо вх. № СОА20-ВК08-
6006/1/18.09.2020 с вносител: Петко Горанов - кмет на район „Студентски“ относно: 
Именуване на безименна улица в район „Студентски“, м. „Малинова долина“ с името 
Атанас Шопов.

Г-н Петко Горанов представи кратки данни за живота и дейността на Атанас Шопов - 
бивш кмет на София.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:



1. Комисията подкрепя доклада с предложения нов проект за решение внесен с писмо 
вх. № СОА20-ВК08-6006/1/18.09.2020.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 10 от дневния ред:

Доклад вх. № СОА20-ВК08-6011/13.05.2020 с вносител: Петко Горанов - кмет на район 
„Студентски“ относно: Именуване на безименна улица в район „Студентски“, м. 
„Малинова долина“ с името „Георги Маджаров“.

Г-н Петко Горанов представи кратки данни за живота и дейността на Георги 
Маджаров - бивш кмет на София.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 11 от дневния ред:

Доклад вх. № СОА20-ВК08-6012/13.05.2020 с вносител: Петко Горанов - кмет на район 
„Студентски“ относно: Именуване на безименна улица в район „Студентски“, м.
„Малинова долина“ с името „Тодор Недков“

Г-жа Малина Едрева направи предложение да се приеме нов проект за решение 
според писмо от ГИС за продължаване на улицата до Околовръстен път.

Г-н Петко Горанов прие предложението от ГИС.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения нов проект за решение, неразделна част 
от настоящото становище.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12



За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 12 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-7951/25.06.2020 с вносител: Лилия Донкова - кмет на 
район „Кремиковци“ относно: Именуване на безименни улици в район „Кремиковци“

Г-жа Лилия Донкова представи доклада, като направи корекции във връзка с 
предложението на работната група.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада, като предлага следните изменения в предложения 
проект за решение:
- безименна улица в м. „с. Горни Богров“ да се именува „Меден звън“
- безименна улица в с. „Желява“ да се именува „Св. св. Петър и Павел“

По т. 13 от дневния ред:

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

Доклад вх. № СОА20-ВК08-11291/03.09.2020 с вносител: Димитър Божилов - кмет на 
район „Триадица“ относно: Именуване на улици в район „Триадица“, м. „Кръстова вада“

Г-н Димитър Божилов представи доклада, като едната улица е естествено продължение 
на ул. „Стефан Дичев“, а другата улица да се именува на друг български писател = 
Йордан Вълчев.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма



По т. 14 от дневния ред:

Доклад вх. № СОА20-ВК08-11801/16.09.2020 с вносител: Константин Павлов - кмет на 
район „Лозенец“ относно: Възстановяване на съществуваща паметна плоча на поета 
Николай Лилиев на фасадата на сградата на ул. „Николай Лилиев“ №11

Г-н Михал Сотиров, зам. кмет, предложи да се постави оригиналната плоча, която е 
намерена при ремонтни работи.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.

Изготвил:

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Борислав Бориславов

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Д^митт^зр^тов


